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З А П И С Н И К 
 са 58. сједнице Представничког дома   

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
  одржане 08. јуна 2005. године 

 
 Педесет осма сједница Дома почела је у 10,10 часова. Присуствовало је 39 посланика (Милорад 
Живковић на сједницу је стигао са закашњењем, по повратку са службеног пута). Оправдано су 
одсуствовали: Абдулах Накаш, Азра Хаџиахметовић и Елмир Јахић.                                                                               

 
Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: предсједавајући Аднан Терзић, 

министри Бариша Чолак, Сафет Халиловић и  Љерка Марић, те замјеници министара Зоран 
Тешановић, Харис Башић, Драган Мектић и Јусуф Кумалић. Сједници су присуствовали 
представници Изборне комисије БиХ и Високог судског и тужилачког савјета БиХ, ради разматрања 
њихових извјештаја.  
 Из међународних организација сједницу су пратили: Сања Стевановић, Јелена Деспот - ОХР, 
Даниела Мићановић - Европска комисија, Оливије Ширман - француска амбасада. 

Присуствовали су и представници Центра цивилних иницијатива - Ивица Чавар и Јасмила 
Пашић.                                                   

Прије преласка на расправу о предлогу дневног реда предсједавајући Шефик Џаферовић 
упознао је посланике да је Изборна комисија БиХ мандат посланика, умјесто Иве Мире Јовића, 
додијелила Влатки Комшић, сљедећем квалификованом кандидату с листе ХДЗ-Демокршћани, па је 
новог посланика позвао да пред Домом да свечану изјаву. 

Влатка Комшић дала је свечану изјаву и тиме преузела посланичка права и обавезе. 
Послије давања свечане изјаве предсједавајући Дома Шефик Џаферовић дао је уводне 

напомене о предлогу дневног реда, те је упознао посланике о измјенама и допунама дневног реда 
предложеног у позиву за сједницу. Напоменуо је да су посланици добили на клупе измијењени и 
допуњени дневни ред, који је усаглашен на сједници Проширеног колегијума. Затим је обавијестио 
посланике да је Колегијум од предсједавајућег Савјета министара БиХ добио захтјев да се у дневни 
ред уврсти Информација предсједавајућег Савјета министара БиХ о ситуацији у Босни и 
Херцеговини. О томе се усагласио Колегијум Дома, али на Проширеном колегијуму није било 
сагласности. Казао је да је о томе обавијестио предсједавајућег Савјета министара БиХ, на шта му је 
предсједавајући Савјета министара БиХ  одговорио да нема потребе да подноси информацију 
уколико се Проширени колегијум  с тим не слаже, па да стога ни он неће предлагати да се Дом 
изјасни о уврштавању ове тачке.  
 Реаговао је први замјеник предсједавајућег Дома Никола Шпирић. Уз остало, рекао је да 
мисли да би Парламентарна скупштина БиХ, и да није било иницијативе предсједавајућег Савјета 
министара БиХ, требала тражити да се поднесе информација о новонасталој ситуацији, те да мисли да 
треба у дневни ред уврстити информацију предсједавајућег Савјета министара, па је предложио да се 
Дом о томе изјасни.  
 Момчило Новаковић објаснио је да он на Проширеном колегијуму није био против да се у 
дневни ред уврсти тачка - Информација предсједавајућег Свјета министара БиХ - већ је био против да 
се она третира као обавезна тачка, с обзиром да се не ради о информацији Савјета министара БиХ. 
Приговорио је што је предсједавајући Савјета министара БиХ тражио да поднесе информацију о 
стању у Босни и Херецеговини, за шта он, како је рекао, нема капацитет. Зато би било логичније да је 
тражио да упозна Дом о функционисању Савјета министара БиХ, односно извршне власти.  
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 Предсједавајући Шефик Џаферовић одговорио је да Колегијум Дома прихвата да се назив 
тачке преформулише – да гласи: Информација предсједавајућег Савјета министара БиХ о стању у 
Савјету министара БиХ и сматра да то треба уврстити у дневни ред. 
 Златко Лагумџија, уз остало, поздравио је иницијативу предсједавајућег Савјета министара 
БиХ да се обрати Дому у оваквој, како је рекао, деликатној политичкој ситуацији. Рекао је да он има 
предлог да се у дневни ред уврсти и Иницијатива за измјене Изборног закона БиХ, како би се 
дефинисала процедура за организовање пријевремених избора. Уколико то не буде прихваћено, 
предложио је да се, у оквиру расправе о Информацији предсједавајућег Савјета министара БиХ, 
усвоји закључак којим ће се Савјет министара БиХ обавезати да у року од пет до седам дана достави 
одговарајуће законске предлоге којим ће се дефинисати процедура пријевремених избора.  
 Мартин Рагуж подржао је предлог да предсједавајући Савјета министара БиХ поднесе 
информацију. Што се тиче предлога Златка Лагумџије, подсјетио је да је формирана Заједничка 
комисија Парламентарне скупштине БиХ и Савјета министара БиХ, која заједно с Изборном 
комисијом БиХ ради на припреми измјена и допуна Изборног закона Босне и Херцеговине, па све 
иницијативе треба усмјерити ка тој комисији.  
 У  дискусији о дневном реду још су учествовали: Бериз Белкић, Сеада Палаврић, Винко 
Зорић, Тихомир Глигорић, Филип Андрић, Петар Кунић, Младен Поточник и Сеад Авдић. 
Филип Андрић предложио је да се с дневног реда скине захтјев Момчила Новаковића за разматрање 
Предлога закона о високом образовању, по члану 104. Пословника.  
 
 Послије дискусије предсједавајући је дао на гласање прво предлог Колегијума да се у дневни 
ред, као 2. тачка, уврсти Информација предсједавајућег Савјета министара БиХ о стању у Савјету 
министара БиХ.  
 Предлог је усвојен са 30 гласова ''за'' и четири ''уздржана''. 
 Сљедећи предлог о којем се Дом изјаснио јесте предлог Златка Лагумџије да се у дневни ред 
уврсти тачка - Иницијатива за измјену и допуну Изборног закона БиХ - којом би се дефинисала 
процедура за организовање пријевремених избора. 
 Предлог није усвојен. ''За'' је гласало 14, ''против'' 18 и ''уздржана'' четири посланика.  
 У вези с предлогом Филипа Андрића, предсједавајући Шефик Џаферовић рекао је да је то 
обавезна тачка јер се ради о изјашњавању о процедури. Затим је констатовао да 58. сједница има 
сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Записник са 57. сједнице Представничког дома ПСБиХ; 
2. Информација предсједавајућег Савјета министара БиХ о стању у Савјету министара БиХ; 
3. Посланичка питања и одговори;  
4. Захтјев Комисије за спољну трговину и царине за разматрање Предлога закона о измјени 

Закона о царинској тарифи Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника; 

5. Захтјев посланика Момчила Новаковића за разматрање Предлога оквирног закона о високом 
образовању Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника;  

6. Захтјев посланика Момчила Новаковића за разматрање Закона о измјенама и допунама Закона 
о надзору и контроли преласка државне границе по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника; 

7. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Закона о кривичном поступку Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 
105. Пословника; 

8. Предлог закона о жељезницама Босне и Херцеговине (прво читање); 
9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити права припадника националних 

мањина у Босни и Херцеговини – предлагачи: посланици Мартин Рагуж, Мирсад Ћеман и 
Селим Бешлагић (прво читање); 

10. Годишњи извјештај Високог судског и тужилачког савјета БиХ за 2004. годину;  
11. Информација о стању безбједности  Босне и Херцеговине у 2004. години; 
12. Информација о стању спољне задужености Босне и Херцеговине са 31.12.2004. године; 
13. Предлог закључка Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о резултатима 

рјешавања представке Удружења децертификованих полицајаца Федерације БиХ и Удружења 
децертификованих полицајаца Републике Српске; 
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14. Иницијатива Клуба посланика СДП-а за формирање одбора/комисије за усвајање текста 

државне химне Босне и Херцеговине; 
15. Именовање три члана у заједничке комисије ради постизања споразума о истовјетном тексту 

a)  Закона о конукренцији, 
            б) Закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у институцијама БиХ; 

16. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између високог представника за БиХ и Босне и Херцеговине о 

успостављању Канцеларије регистрара Одсјека I за ратне злочине и Одсјека II за 
организовани криминал, привредни криминал и корупцију Кривичног и Апелационог 
одјељења Суда БиХ, као и Посебног одјељења за ратне злочине и Посебног одјељења 
за  организовани криминал, привредни криминал и корупцију Тужилаштва БиХ, 

b) Уговора о зајму (Регионални програм развоја путева) између Босне и Херцеговине и 
Европске банке за обнову и развој, 

c) Нота споразума између гувернера Централне банке Либије и министра за међународну 
сарадњу Босне и Херцеговине, 

d) Протокола између Савјета министара БиХ и Владе Републике Турске о међусобној 
замјени некретнина – земљишта за изградњу дипломатских представништава у 
Сарајеву и Анкари, 

e) Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким локацијама 
на граничним прелазима, 

f) Анекса II Уговора између Босне и Херцеговине  и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони заједничке  локације на граничном прелазу 
Дољани – Метковић, 

g) Анекса III Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локакцијама на граничним прелазима о зони заједничке локације на граничном прелазу 
Неум I – Клек, 

h) Анекса IV Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним пријелазима о зони заједничке локације на граничном прелазу 
Неум II – Затон Доли, 

i) Анекса V Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони заједничке локације на граничном прелазу 
Велика Кладуша – Маљевац, 

j) Анекса VI Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони  заједничке локације на граничном прелазу 
Изачић - Личко Петрово Село, 

k) Анекса Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони заједничке локације на граничном прелазу 
Босанска-Српска Костајница – Хрватска Костајница;  

17. Именовања и разрјешења чланова комисија Дома; 
18. Предлог закључка о процедури за именовање три члана Изборне комисије БиХ.  

 
 
Ад. – 1: Записник са 57. сједнице Представничког дома ПСБиХ 
 
 О Записнику није било дискусије. Усвојен је једногласно. 
 
Ад. – 2:  Информација предсједавајућег Савјета министара БиХ о стању  
   у Савјету министара БиХ 
 
 Предсједавајући Савјета министара БиХ Аднан Терзић усмено је поднио Дому информацију. 
Уз остало, рекао је да је јуче донио одлуку и прихватио оставку Младена Иванића од 18.12.2004. 
године, а коју никад није повукао. Као разлог за доношење одлуке навео је Иванићево понашање у 
вези с питањем избора директора, замјеника и помоћника директора СИПА-е, чиме је нарушен 
основни политички принцип којег се он, као предсједавајући Савјета министара БиХ, држао двије и 
по године и којег се овај савјет министара, са мање или више проблема, успијевао држати: «А то је 
да, док имамо своје мандате, високи представник не доноси за нас одлуке. Мислим да је то кључни 
принцип којим треба да се воде сви политичари у Босни и Херцеговини који прихвате да обављају 



 4
извршну функцију.'' Уз остало,  подсјетио је посланике на политички договор о распореду три битне 
функције у Министарству одбране, ОБА-и и СИПА-и  о спроведеној процедури за избор директора 
СИПА-е, као и о функционисању Савјета министара БиХ послије ситуације настале након одлука 
високог представника о смјени одређених кадрова у Републици Српској и оставке Младена Иванића. 
 Послије излагања предсједавајућег Савјета министара БиХ вођена је дужа дискусија у којој су 
учествовали: Младен Поточник, Тихомир Глигорић, Јелина Ђурковић, Мухамед Морањкић, Иво 
Лозанчић, Сеад Авдић, Винко Зорић, Златко Лагумџија, Петар Кунић, Никола Шпирић, Филип 
Андрић, Душанка Мајкић, Момчило Новаковић, Аднан Терзић, Мартин Рагуж, Бериз Белкић и Јозо 
Крижановић.  
 Након дискусије предсједавајући је сумирао предлоге закључака изнесене у расправи - 
дијелом у писаној форми, дијелом усмено. Рекао је да су предлоге закључака дали: Златко Лагумџија, 
Петар Кунић, Бериз Белкић, Јозо Крижановић и Јелина Ђурковић. Затим је дао паузу од сат времена и 
замолио клубове да обаве консултације о предлозима закључака. 
 Послије паузе предсједавајући је рекао да он, као предсједавајући Дома, а на основу предлога 
Бериза Белкића и још једног броја предлога, најбољим рјешењем сматра усвајање закључка:  Дом 
информацију предсједавајућег Савјета министара БиХ прима к знању и предсједавајућег задужује да 
обави консултације с политичким партијама које су заступљене у Дому ради превазилажења 
постојећег стања у Савјету министара БиХ.  
 О предлогу закључка дискутовали су: Тихомир Глигорић, Златко Лагумџија, Момчило 
Новаковић, Јозо Крижановић, Сеад Авдић, Никола Шпирић, Нијаз Дураковић,  Јелина Ђурковић и 
Аднан Терзић. 
 Дом је усвојио предлог закључка који је предложио Бериз Белкић,  а гласи: 
 «Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ захтијева од предсједавајућег Савјета 
министара БиХ да обави консултације с политичким партијама из Представничког дома 
Парламентарне скупштине БиХ ради превазилажења постојеће ситуације у Савјету министара БиХ.» 
 Затим је предсједавајући дао на гласање предлоге закључака Златка Лагумџије: 
 Први – Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ позива предсједавајућег 
Савјета  министара БиХ да поднесе оставку. 
 Предлог није усвојен. ''За'' је гласало  15, ''против'' 17 и ''уздржано'' пет посланика.  
 
 Други – «Задужује се Савјет министара БиХ да у року од седам дана припреми измјене и 
допуне Изборног закона БиХ којим би се дефинисала процедура за организовање 
пријевремених избора.» 
 Није усвојен ни овај предлог закључка. ''За'' је гласало седам, ''против'' 22 и ''уздржано'' осам 
посланика. 
 
 У даљој расправи Петар Кунић измијенио је свој предлог закључка, тако да гласи: 
«Поништава се одлука предсједавајућег Савјета министара БиХ о именовању в.д. министра.» 
 ''За'' предлог је гласало 15, против 14 и ''уздржано'' пет посланика – по ентитетима: из 
Федерације БиХ ''за'' су гласала три, из Републике Српске 13 посланика. Према томе, предлог 
закључка није добио ентитетску већину, па ће се накнадно (због моменталног одсуства једног члана 
Колегијума) спровести поступак усаглашавања у Колегијуму као Комисији.  
 Предсједавајући је на гласање дао још два предлога закључка, које је поднио Јозо 
Крижановић. 
 Први предлог закључка је усвојен, а гласи: 

«Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ изражава забринутост због општег 
стања у земљи и кризе у Савјету министара БиХ, изазваних прихваћеним и најављеним оставкама 
министара.» 
 ''За'' овај предлог гласало је 17, ''против'' 16 и ''уздржана'' два посланика (из Федерације БиХ 
''за'' 10, из Републике Српске седам). 

Други предлог закључка Јозе Крижановића није усвојен, а гласи: Уколико Представнички 
дом Парламентарне скупштине БиХ указује повјерење предсједавајућем Савјета министара 
БиХ, обавезује се предсједавајући Савјета министара БиХ да у сарадњи с овим домом, у року од 
седам дана, комплетира Савјет министара БиХ. 

''За'' предлог је гласало 11, против 16, ''уздржано'' девет посланика. 
 Према томе, у вези с информацијом предсједавајућег Савјета министара БиХ о стању у 
Савјету министара БиХ, Представнички дом усвојио је сљедећи закључак: 
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1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ изражава забринутост због 
општег стања у земљи и кризе у Савјету министара БиХ, изазваних прихваћеним и најављеним 
оставкама министара. 
 2. Представнички дом захтијева од предсједавајућег Савјета министара БиХ да обави 
консултације с политичким партијама из Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ ради превазилажења постојеће ситуације у Савјету министара БиХ. 
 
Ад. – 3: Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Шефик Џаферовић констатовао је да су за ову сједницу одговоре на питања 
добили: Момчило Новаковић, Мухамед Морањкић, Тихомир Глигорић, Љиљана Милићевић, Сеада 
Палаврић, Иво Лозанчић, Милорад Живковић, Петар Кунић, Мирсад Ћеман и Винко Зорић.  
 Одговоре на питања коментарисали су: Милорад Живковић, Сеада Палаврић, Мухамед 
Морањкић, Момчило Новаковић, Мирасад Ћеман и Тихомир Глигорић. 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
Сеад Авдић:  
 «С обзиром да је остало још само мјесец дана до обиљежавања 10 година од стравичних 
злочина у Сребреници над бошњачким народом, предлажем и тражим од Колегијума да, заједно с 
клубовима посланика, организује израду заједничке резолуције о сребреничкој трагедији и одржи 
тематску сједницу која би имала за циљ разматрање и усвајање ове резолуције. Сматрамо да је то 
минимум одговорности, моралне и политичке, спрам сребреничке трагедије и страдања невиних 
цивила.» 

 
Филип Андрић: 
«Потакнут информацијом из медија о премлаћивању затвореника хрватске и српске националности у 
затвору у Зеници, тражим од Комисије да хитно посјети затвор и сагледа стање у њему, с аспекта поштивања 
људских права затвореника, те предложи одговарајуће мјере с циљем потпуног поштивања Европске 
конвенције о заштити људских права.» 
 
Јелина Ђурковић: 
 «Да ли је тачно да је именовани вршилац дужности министра иностраних послова тренутно 
вршилац дужности секректара у МИП-у?» 
 
Душанка Мајкић: 
 «Шта је до сада урађено  на имплементацији Закона о ветеринарству, с посебним освртом на 
сљедеће: 

1. У којој је тренутно фази и када ће бити завршено обиљежавање животиња у БиХ? 
2. Да ли је тачно да су прошле године код увезених говеда у БиХ уочена два случаја крављег 

лудила? 
3. Шта је Канцеларија за ветеринарство одговорила представницима  ЕУ у вези с тим  

случајем?» 
 

Бериз Белкић: 
 «Шта је Тужилаштво БиХ предузело и шта ће предузети у вези са, по мом мишљењу, 
противуставним радњама које угрожавају суверенитет и територијални интегритет Босне и Херцеговине. 
Мислим на прикупљање  потписа за референдум о отцјепљењу Републике Српске, које јавно прикупљају 
неке невладине организације у Републици Српској?» 
 
Младен Поточник: 

«Тражим од Савјета министара БиХ да покрене поступак утврђивања одговорности државних 
службеника у случају тзв. Алжирска група. Слиједом догађаја, установили смо да је ту начињен низ 
прекршаја. Зато тражим од Парламентарне скупштине БиХ и од Савјета министара БиХ:          

1. да се направи ревизија свих држављанстава од 1992. па даље; 
2. да се тачно провјери ко је одузео држављанство грађанима, без обзира што су та 

држављанства добили, рекао бих, '95. и '97;                                                            
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3. заштиту држављана БиХ и недржављана који су пријављени у Босни и Херцеговини, као 

и одговорност државе Босне и Херцеговине према члановима држављана БиХ. Значи, 
ради се о односу државе Босне и Херцеговине према својим држављанима;  

4. извршење обећане и неизвршене обавезе државе према члановима породице оштећених.» 
 
Селим Бешлагић: 

«1. Зашто  у посљедњих пет мјесеци није формирана Координациона комисија за питања младих, 
на основу Одлуке Савјета министара БиХ, и када ће она почети с радом? 

2. Када ће се спровести реорганизација Министарства цивилних послова унутар којег ће бити 
формиран Одсјек за младе, на основу званичне информације овог министарства, обзнањене у 
прољеће 2005. године на неколико јавних скупова?» 
 
Сеада Палаврић: 
 «1. Током протеклог викенда видјели смо потресне снимке геноцида над Бошњацима у Сребреници, 
од којих су четири малољетника. Злочин је, изгледа, извршила специјална јединица МУП-а Србије. 
 Данас је на Брионима у току покушај потписивања Декларације о правосудној сарадњи, према 
којој би ДЗСЦГ, РХ и БиХ безусловно изручивале оптужене за ратне злочине (лица с двојним 
држављанством) држави у којој је злочин учињен. Сматрам да свако ко не учини све како би 
омогућио да особе оптужене за кршење међународног хуманитарног права не измакну правди, 
скривајући се иза двојног држављанства, хтио то или не, постаје саучесник у некажњавању злочина.  
 Имајући у виду изнесено и чињеницу да РМ и ДЗСЦГ, позивајући се на своје уставе, одбијају 
да потпишу ову декларацију, позивам Европску комисију ЕУ да овим двјема земљама, све док не 
потпишу ову декларацију, не допусте почетак преговора о даљем приближавању Европској унији, јер 
се државе чланице ЕУ морају одрећи дијела свог суверенитета у корист ЕУ. 
 2. Постављам питање МИП-у, СИПА-и и Тужилаштву БиХ: шта знају о путу и изјавама 
министра унутрашњих послова Републике Српске у САД-у, с аспекта угледа и уставног поретка БиХ? 
Исто вриједи и за изјаве Андана». 

 
Момчило Новаковић: 
 «Новоизабрани лектор за српски језик изабран је на то радно мјесто и поред низа 
нелогичности: 

- упитник је попуњен латиничним писмом; 
- новоизабрани лектор изјаснила се на попису као 'остали'; 
- на вратима канцеларије је натпис на латиничном писму. 
Из наведеног се може закључити да јој ћирилица није јача страна, што ме доводи у дилему о 

способности да се посао успјешно обавља. Моја питања гласе: 
1. Ко је извршио бодовање кандидата, на основу којих критеријума су кандидати добијали 

бодове и колико је  бодова добио сваки кандидат појединачно по критеријумима? Тражим записник 
са бодовања. 

2. На којем језику је новоизабрани лектор за српски језик лекторисала текстове док је била 
запослена на ТВБиХ. 

3. На који језик је преводила новоизабрани лектор за српски језик док је била запослена у 
СФОР-овој бази у Бутмиру? 

4. На којем језику су били текстови које је лекторисала новоизабрани лектор за српски језик 
док је била запослена у Центру за промоцију цивилног друштва?»  
 
Мирсад Ћеман: 
 «1. Због чега се заинтересованим грађанима, па и  институцијама, чак ни за научно-
истраживачки рад – бар не у потребној мјери, не дозвољава увид у архивску грађу везану за период 
1948-1956. (документи везани за ИНФОРМБИРО), без  обзира  да ли су везани за УДБ-у, судове, 
тужилаштва и сл. У том контексту – да ли је Закон о Обавјештајно-безбједносној агенцији БиХ, 
посебно члан 87, сметња за одобравање увида у «личне досијее». 
 Да ли је оправдано и које је образложењем за нестављање на увид, посебно научној јавности, 
комплетне архивске грађе везане за ИНФОРМБИРО (период 1948-1956), НДХ (период 1941-1945) те 
период 1945-1947, у вези с  активностима органа власти (ДПЗ, КПЈ, НОФ, УДБ и др.). Пошто се, 
посебно научна јавност, све више занима за ову грађу, а нема увијек разумијевања нпр. од надлежних 



 7
у ОБА-и, да ли се у Министарству безбједности БиХ размишља о предлозима за измјене прописа 
који онемогућавају увид у ту грађу, па и личне досијее?  
 Ако је одговор НЕ, осим разумијевања овог упита као «посланичко питање», сугеришем 
његово узимање у обзир и као «иницијативу» за преиспитивање рјешења  у важећим прописима.» 
 2. Када ће се заштитити интереси грађана Јање у пограничном подручју са Србијом и Црном 
Гором?» 
 
Љиљана Милићевић: 
 «Шта ће учинити Министарство безбједности и надлежне агенције о јавно изнесеним 
тврдњама људи који су добро информисани да се у БиХ «приватно» тајно скупљају  информације о 
неким људима, мимо легалних институција?» 
 
Ад. – 4: Захтјев Комисије за спољну трговину и царине за разматрање Предлога закона о  
              измјени  Закона о царинској тарифи Босне и Херцеговине по хитном постуку,  
             у складу са чланом 105. Пословника 
 
 О овој тачки дискутовали су: Душанка Мајкић, Бериз Белкић и Јозо Крижановић.  
 Дом је са 20 гласова ''за'', два ''против'' и једним  ''уздржаним'' усвојио захтјев за хитни 
поступак. Затим је са 23 гласа ''за'' и једним ''против'' усвојен Закон о измјени Закона о царинској 
тарифи Босне и Херцеговине. 
 На предлог Јозе Крижановића, Дом је усвојио закључак којим се позива Савјет министара 
БиХ да темељитије сагледа област царинских тарифа и да се ураде цјеловите измјене и допуне, како 
се не би овако често подносиле измјене.  
 Овај закључак усвојен је једногласно (у моменту гласања присутно 26 посланика). 
 
Ад. – 5: Захтјев посланика Момчила Новаковића за разматрање Предлога оквирног закона о  
              високом образовању Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104.  
              Пословника 
 
 О овој тачки дискутовали су: Филип Андрић и Момчило Новаковић, а послије дискусије 
извршено је гласање о захтјеву. 
 ''За'' је гласало 10 и ''против'' 17 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да захтјев за хитни поступак није усвојен, па ће се 
предложени закон разматрати у редовној процедури. 
 
Ад. – 6:   Захтјев посланика Момчила Новаковића за разматрање Закона о измјенама 
               и допунама Закона о надзору и контроли преласка државне границе по  
               хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 Момчило Новаковић образложио је потребу за доношење овог закона и захтјев за хитни 
поступак.  
 У дискусији су учествовали Бериз Белкић и Сеада Палаврић. 
 Захтјев за хитни поступак није добио ентитетску већину. ''За'' је гласало 14, ''против'' 13 и 
''уздржано'' два посланика – из Федерације БиХ ''за'' је гласало шест, из Републике Српске осам 
посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да захтјев за хитни поступак иде на усаглашавање у Комисији 
Колегијума.  
 
Ад. -  7: Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и  
             допунама Закона о кривичном поступку БиХ по хитном поступку, у складу 
             са чланом 105. Пословника 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, кратко је дискутовао Мирсад Ћеман. Дом је 
затим прво усвојио захтјев за хитни поступак (''за'' 23, ''против'' један и ''уздржан'' три), а након тога и 
Закон о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку једногласно, са 27 гласова. 
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Ад. – 8: Предлог закона о жељезницама Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 О овом предлогу закона није било дискусије. 
 Дом је једногласно усвојио Предлог закона у првом читању, а затим и предлог да се пређе у 
друго читање.  
 Такође једногласно (присутно 28 посланика), усвојен је Закон о жељезницама Босне и 
Херцеговине. 
 
Ад. – 9: Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити права припадника  
               националних мањина у БиХ – предлагачи: посланици Мартин Рагуж, Мирсад  
              Ћеман и Селим Бешлагић  (прво читање) 
 
 У име надлежне комисије, кратко је говорио Тихомир Глигорић. У вези с Извјештајем 
Комисије, Сеада Палаврић упитала је зашто се појављује термин «привремени предсједавајући 
Комисије», јер Пословник не познаје такав термин, већ предсједавајући и његови замјеници.  
 Предсједавајући Шефик Џаферовић одговорио је да је то вјероватно грешка, јер Комисија за 
људска права има предсједавајућег и његове замјенике. Затим је Предлог закона дао на гласање у 
првом читању. 
 Предлог закона усвојен је једногласно у првом читању, а затим је са 26 гласова ''за'' и једним 
''уздржан'' усвојен и предлог предсједавајућег да се пређе у друго читање.  
 У другом читању није било дискусије. 
 Са 26 гласова ''за'' и једним ''уздржан'' усвојен је Закон  о измјенама и допунама Закона о 
заштити права припадника националних мањина у БиХ. 
 
Ад. - 10: Годишњи извјештај Високог судског и тужилачког савјета  
                БиХ за 2004. годину 
 
 О Извјештају дискутовали су: Бериз Белкић, Тихомир Глигорић, Петар Кунић, Мухамед 
Морањкић, Хазим Фелић, Сеада Палаврић, Јелина Ђурковић, Љиљана Милићевић, Филип Андрић.  

У вези с дискусијама говорио је предсједник Високог судског и тужилачког савјета – Бранко 
Перић.  

Послије дискусије предсједавајући је предложио да Дом усвоји закључак којим се усваја 
Годишњи извјештај Високог судског и тужилачког савјета БиХ за 2004. годину, с Извјештајем и 
закључцима надлежне комисије, те да се транскрипт дискусије достави Високом судском и 
тужилачком савјету БиХ.  

''За'' овај закључак гласало је 29, ''против'' један и ''уздржана'' два посланика. 
 
 
Ад. – од 11. до 14.
 С обзиром на дужину трајања сједнице, предсједавајући Шефик Џаферовић предложио је да 
се ове четири тачке одгоде за наредну сједницу Дома, пошто су то материјали који захтијевају ширу 
дискусију. 
 Предлог предсједавајућег усвојен је једногласно. 
 
Ад. – 15: Именовање три члана у Заједничку комисију ради постизања споразума о  
                истовјетном тексту: 

а) Закона о конукренцији, 
б) Закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у институцијама БиХ. 
      

 У заједничке комисије оба дома именовани су: 
 а) Хазим Фелић, Филип Андрић и Тихомир Глигорић и 
 б) Ненад Мишић, Винко Зорић и Наџида Млаћо. 
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Ад. – 16: Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између високог представника за БиХ и Босне и Херцеговине о 
успостављању Канцеларије регистрара Одсјека I за ратне злочине и Одсјека II за 
организовани криминал, привредни криминал и корупцију Кривичног и Апелационог 
одјељења Суда БиХ, као и Посебног одјељења за ратне злочине и Посебног одјељења 
за организовани криминал, привредни криминал и корупцију Тужилаштва БиХ; 

b) Уговора о зајму (Регионални програм развоја путева) између Босне и Херцеговине и 
Европске банке за обнову и развој, 

c) Нота споразума између гувернера Централне банке Либије и министра за међународну 
сарадњу БиХ; 

d) Протокола између Савјета министара БиХ и Владе Републике Турске о међусобној 
замјени некретнина – земљишта за изградњу дипломатских представништава у 
Сарајеву и Анкари; 

e) Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
                         локацијама на граничним прелазима; 

f)  Анекса II Уговора између Босне и Херцеговине  и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони заједничке  локације на граничном прелазу 
Дољани – Метковић; 

g) Анекса III Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локакцијама на граничним прелазима о зони заједничке локације на граничном прелазу 
Неум I – Клек; 

h) Анекса IV Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони заједничке локације на граничном прелазу 
Неум II – Затон Доли; 

i)  Анекса V Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони заједничке локације на граничном прелазу 
Велика Кладуша – Маљевац; 

j)  Анекса VI Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони  заједничке локације на граничном прелазу 
Изачић-Личко Петрово Село; 

k) Анекса Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о заједничким 
локацијама на граничним прелазима о зони заједничке локације на граничном прелазу 
Босанска-Српска Костајница – Хрватска Костајница.  

 
Није било дискусије о овој тачки дневног реда. Са 28 гласова ''за'' и три ''уздржана'' дата је 

сагласност за ратификацију свих аката из ове тачке.  
 
Ад. – 17: Именовања и разрјешења чланова комисија Дома 
 
 У оквиру ове  тачке извршена су именовања и разрјешења чланова појединих комисија, како 
слиједи:  
 
 - Иво Миро Јовић разријешен је дужности члана Уставно-правне комисије и 
Административне комисије Представничког дома због преласка на другу дужност; 

- Ружа Сопта разријешена је дужности члана Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и 
азил Представничког дома због избора за члана друге комисије; 

- Филип Андрић разријешен је дужности члана Комисије за спољну трговину и царине 
Представничког дома због избора за члана друге комисије; 

- Никола Шпирић разријешен је дужности члана Административне комисије 
Представничког дома, на лични захтјев;  
 - Ружа Сопта изабрана је за члана Административне комисије Представничког дома, умјесто Иве 
Мире Јовића;                                                                                                                       

- Филип Андрић изабран је за члана Уставно-правне комисије Представничког дома, умјесто 
Иве Мире Јовића;  

- Влатка Комшић изабрана је за члана: 
a) Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, умјесто Руже Сопте и  
b) Комисије за равноправност полова, умјесто Иве Лозанчића; 
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 - Иво Лозанчић изабран је за члана Комисије за спољну трговину и царине Представничког дома, 
умјесто Филипа Андрића.  
 
 
Ад. – 18: Предлог закључка о процедури за именовање три члана  
                Изборне комисије БиХ 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома Шефик Џаферовић укратко је образложио 
разлоге за доношење овог закључка, нагласивши да двојици чланова Изборне комисије БиХ, који су 
странци, истиче мандат 30. јуна и да би до тада Дом требало да именује нова три члана из реда три 
конститутивна народа, како би Изборна комисија БиХ могла радити пуним капацитетом. Пошто је 
неопходно спровести јавни конкурс, требало је прописати скраћене процедуре и извршити избор 
кандидата до краја овог мјесеца рекао је, између осталог, предсједавајући Шефик Џаферовић.                                    
 О предлогу закључка није било дискусије.  

Са 29 гласова ''за'' и једним ''уздржан'' закључак је усвојен.  
 Предсједавајући Ad hok комисије Винко Зорић обавијестио је Дом да је та комисија данас 
одржала сједницу и да ће конкурс бити објављен прексутра, а биће отворен осам дана.  
 Предсједавајући Дома захвалио се Винку Зорићу на овој информацији и закључио 58. 
сједницу.  
 

Сједница је завршена у 18,15 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт сједнице. 

 
              СЕКРЕТАР                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                              ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                     Шефик Џаферовић   
 


